
EXTRACTE ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE PARTICIPACIÓ 

CIUTADANA DEL DIA 23 DE FEBRER DE 2017 

 

1. APROVACIÓ DE L’ACTA ANTERIOR DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 10 DE 

NOVEMBRE DE 2016 

Es dóna la benvinguda als 3 nous membres que s’han incorporat al Consell en 

representació de la Fundació Globalis, l’Associació de Veïns Barri Sagrat Cor de Jesús i la 

ONG PANKARA Ecoglobal. 

A continuació s’informa de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 10 de novembre de 

2016 i s’acorda per unanimitat la seua aprovació. 

2. RENOVACIÓ I NOMENAMENT DELS MEMBRES DE LA COMISSIÓ DE 

SEGUIMENT DELS PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2017 

 

Es diu que es convocarà una reunió per a fer un seguiment de les propostes dels 

pressupostos participatius del 2017, per la qual cosa s’anima a què s’apunten tots aquells 

que desitgen formar part de la Comissió de Seguiment i afegeix, sobre els pressupostos 

participatius de l’any 2016, que algunes de les propostes presentades encara no s’han 

tancat o completat però que s’aniran executant a poc a poc, encara que alguna d’elles haja 

d’allargar-se a més d’un exercici pressupostari. 

També s’explica sobre les del 2017 que són 33 propostes molt socials, es demanen 

campanyes i també algunes són relatives a infraestructura i això implica moltes regidories: 

Agricultura, Serveis Públics, Territori, Alcaldia, Mobilitat i Serveis Socials. 

S’intentarà fixar un calendari de quan es faran i dels diners que es gastarà. Es donarà també 

informació a través de la premsa i ja ha hagut alguna resposta efectiva a les propostes com 

la dels jocs adaptats en els quals ja s’ha treballat per part dels serveis públics i s’anirà 

desenvolupant i completant al llarg de tot l’any (hi ha 12 parcs i s’han de prioritzar, 

enguany els primers seran el de Joaquím Vidal i el de la Maiorasga, i inclús s’allargarà 

també l’actuació al pressupost del 2018.   

També l’SPV està treballant en les propostes sobre enllumenat i en la de mobilitat. Pel que 

fa a l’enllumenat a l’ermita, com que tot el Termet és una zona protegida, la il·luminació 

no pot ser molt forta i com el pont és la frontera amb Almassora, ja s’ha contactat amb 

aquest Ajuntament per a compartir les depeses.  

Sobre la proposta del pàrquing de camions que apareix tant en els pressupostos 

participatius del 2016 com en els del 2017, està en marxa la redacció d’un projecte per a 

l’àrea de Porcelanosa i la depuradora amb dotació pressupostària ja també. 

Finalment se sol·licita novament que es remeta un correu perquè totes les persones que 

desitgen participar en les sessions de la Comissió de Seguiment dels Pressupostos 

Participatius de 2017 puguen apuntar-se. 

Es pregunta si es pot apuntar una altra persona que no siga el titular o suplent del Consell 

de Participació Ciutadana i se li respon que no pot, segons regula la normativa interna del 

Consell aprovada pel Ple en sessió del dia 22 de desembre de 2014. 



3. DACIÓ COMPTE I SOL·LICITUD D’AMPLIACIÓ DELS HORTS URBANS 

PRESENTADA PER L’ASSOCIACIÓ D’HORTS URBANS FILA XIII 

 

S’explica que la presentació d’aquesta proposta ja es va fer en l’anterior Consell de 

Participació i que a més també es va formular com a proposta en els Pressupostos 

Participatius del 2017 i va obtenir molts vots. 

Es dona compte de l’estat de la proposta i explica que ja s’ha començat a buscar un terreny, 

que primer es va pensar en el del costat de Carrefour però que allí no podrà ser, ja que ha 

sorgit una altra necessitat per a aqueix terreny i encara s’està buscant el lloc on es podran 

ubicar els horts i que quan ja ho tinguen es contactarà amb els propietaris. 

S’explica que se sol·licita o bé l’ampliació en el terreny en què estan ubicats actualment o 

el seu trasllat a un altre lloc amb més terreny, ja que en aquest moment Vila-real només 

disposa de 43 parcel·les en plena ocupació, la qual cosa suposa una oferta mínima per als 

seus 51.000 habitants, xifra molt desproporcionada per a la demanda que hi ha d’aquestes 

parcel·les.  

I que són conscients de la problemàtica que suposa la seua ampliació en el terreny on estan 

ubicats per problemes d’entesa amb el propietari i també del seu trasllat ja que suposa una 

cerca costosa segons conversacions mantingudes amb la tècnica de Medi Ambient 

municipal.    

4. DACIÓ COMPTE DE L’ESTAT DE LA 2a CONVOCATÒRIA DE FONS FEDER 

PER A FINANÇAR L’ESTRATÈGIA DE DESENVOLUPAMENT URBÀ 

SOSTENIBLE INTEGRAT. CREACIÓ D’UNA COMISSIÓ DE PARTICIPACIÓ 

CIUTADANA PER A LA DEFINICIÓ DE L’EDUSI 

S’indica que es vol donar una explicació sobre la situació en què es troba la sol·licitud 

presentada a la 2a convocatòria dels fons Feder que va ser presentada i tractada en la sessió 

anterior del Consell de Participació Ciutadana. 

S’afegeix que després de la reunió que es va dur a terme al desembre a la qual es va cridar 

a tots a presentar-se, es va enviar al Ministeri la sol·licitud i que aquest encara no ha dictat 

una resolució. 

S’indica també l’adreça de correu de l’Ajuntament edusi@vila-real.es on es pot veure la 

proposta que ha sigut enviada, es pot fer un seguiment d’aquesta i comparar-la també amb 

la presentada en la primera convocatòria que va haver-hi. 

S’informa que encara es poden presentar suggeriments en la Bústia del ciutadà sobre la 

proposta, encara que ja haja sigut presentada la sol·licitud. 

S’explica que en aquesta convocatòria hi ha menys diners dels que hi havia en la 1a i 

menys dels que hi haurà en una 3a que ha d’eixir. 

Que en aquesta s’ha incidit molt en els punts 7 i 8 sobre planificació, el primer conté una 

taula resum amb les línies d’actuació i un cronograma adaptat i pot ocórrer que algun 

projecte no es puga veure igual com es va presentar en aquest resum però en el 

desenvolupament està tot contemplat. I en el punt 8, sobre participació ciutadana, 

s’expliquen les reunions amb la ciutadania en les quals aquest Consell ha participat. 

mailto:edusi@vila-real.es


Es pregunta quan està prevista la resolució de la convocatòria i es respon que no es sap 

encara, que eixirà una llista dels projectes atorgats i dels que no ho han estat, però que no 

sabem la data exacta ni tampoc aproximada. 

La convocatòria té un total de 280 milions, dels quals 35 milions són per a la Comunitat 

Valenciana. Vila-real sol·licita 6 milions del total del projecte, que costa 13 milions. De fet 

el projecte presentat no està tal qual sinó que està adaptat per a poder-lo presentar, ja que 

es demana que siga concís i amb un número limitat de caràcters i que si es concedira, ja 

s’adjuntarien les propostes presentades senceres tal qual. 

5. PROPOSTA DE L’ASSOCIACIÓ D’HORTS URBANS FILA XIII PER A 

ELIMINAR LES PEDRES DEL PIPICÀ DEL BROCH I LLOP 

 

S’ explica que en la proposta se sol·licita l’eliminació de les pedres en el pipicà del Broch i 

Llop, ja que aquestes provoquen lesions en els coixinets dels cans a banda de dificultar les 

seues carreres. 

Al pipicà es va tirar primera grava amb la qual els animals es lesionaven i per a evitar-ho, 

després es va tirar damunt arena i va resultar encara pitjor. 

S’explica que per a l’Ajuntament llevar les pedres és actualment inviable pel cost que 

suposa i que s’ha d’anar solucionant amb l’arena, ja que quan l’arena s’adherisca amb el 

temps es convertirà en terra batuda i així es solucionarà el problema.  

Si insisteix en el fet que hauria d’haver-hi terra en condicions en aquests espais i s’afegeix 

que també és unànime aquesta crítica per part dels veterinaris quan els amos porten a la 

consulta als animals amb les ferides.   

S’ assenyala que es tornarà a comentar que el material no és adequat, però que per a poder-

se votar en el Consell s’haurà de presentar bé la proposta amb una petició concreta perquè 

es puga adoptar un acord. 

S’indica que es creu necessari que els amos dels animals aporten algun import per al 

manteniment d’aquests serveis, ja que són per a certes minories i aquestes actuacions 

suposen moltes despeses. 

Es creu molt interessant aquesta aportació i s’estudiarà. 

S’assenyala estar disposat a assumir-ho i ho posa de manifest i també en disposició que 

l’Ajuntament assumisca si és necessari la contractació de tècnics per a això. 

6. PROPOSTA DE L’ASSOCIACIÓ D’HORTS URBANS FILA XIII PER A FER UN 

S’ explica que en aquesta proposta se sol·licita que en el mateix recinte del punt anterior 

habilitat per a gossos del Broch i Llop, es duga a terme la realització d’un desaigüe per a la 

font que hi ha, ja que aquesta no en té i això provoca tolls perpetus que afavoreixen, entre 

altres molèsties, la cria de mosquits. 

Es contesta que per part de la Regidoria de Proximitat i Administració Local s’està ja duent 

a terme una intervenció respecte d’això consistent en la col·locació d’una doble porta i 

canal.  

7. PRESENTACIÓ DEL PROJECTE EDUCADORS LOCALS JUVENILS, PER 

L’ASSOCIACIÓ MUCHAS MUJERES 



S’explica que el projecte d’educador de locals juvenils ha eixit dels mateixos pares i mares 

que veuen la necessitat d’educar en relació amb els locals juvenils (penyes i associacions 

de joves), ja que en aquests locals es reuneixen joves amb poca maduresa, per a 

desenvolupar en ells hàbits de neteja, cívics o de salut (drogues, sexe). 

S’han plantejat diverses qüestions respecte d’això: què impartir?, en escoles i instituts?, 

quan? i s’ha elaborat un dossier del projecte per a joves a partir de 12 anys, que és quan 

comencen a reunir-se i organitzar-se, no sols enfocat a les festes locals, sobre temes 

d’alcohol, drogues i neteja, sinó també altres temes com el plurilingüisme i respecte a 

altres llengües, la sexualitat, el maltractament escolar. S’han proposat unes nou hores 

distribuïdes en set sessions d’una hora i una pràctica de dues hores.  

S’ opina que l’obligació d’educar recau en els pares i que pensa que quan passa quelcom a 

les penyes, a qui s’hauria de cridar és als pares, que ells són els que han de donar aqueixa 

ensenyança i aqueixa educació, avisar a la Policia i que aquesta cride els pares. 

S’ està d’acord amb el que diu, però que hi ha moltes influències i que cada vegada més els 

pares tenen menys pes en els joves i cal actuar també en l’educació des d’altres àmbits i 

que, per descomptat els pares també, i que inclús es pot ampliar aquest projecte a pares, ja 

que aquests sovint es desborden i també necessiten ajuda professional, coordinar-ho entre 

pares, fills i Administració creu que és el millor. 

S’insisteix novament en què el més important és que la Policia cride els pares. 

S’ explica que això de cridar els pares ara ja es fa, que la Policia ja ho fa, parlen amb els 

pares perquè criden l’atenció als seus fills; però que també aquests projectes de cooperació 

que es presenten són necessaris per a avançar més, com, per exemple, es va fer en la seua 

època amb les campanyes de l’esport i que ara es pot fer amb les penyes de tot l’any i 

aconseguir un poc més amb el diàleg. 

Es pregunta sobre si els pares saben, tal com li consta, què succeeix quan els seus fills no 

van a l’institut en horari lectiu i estan a la penya, si ho saben tant la Policia com els pares. 

S’ explica que en el batxillerat ja no hi ha control d’açò i que només es fa fins a 4t d’ESO.  

Es manifesta donar suport al projecte, però es creu necessari incidir en el tema de la 

sexualitat i que el Centre de Planificació Familiar de Carinyena inste la Conselleria de 

Sanitat perquè s’agafen aquest tema més seriosament. 

Es respon que es passarà aquesta informació, ja que no se sap com funciona el Centre de 

Planificació Familiar de Carinyena però es tenia entés que era eficaç i que en atenció 

primària també hi ha un telèfon d’assistència amb aquesta finalitat. 

Es pretén, en una primera fase, fer una reunió per a presentar el projecte a les juntes 

educatives i sol·licitar cooperació tant de la família com de l’escola i la societat i que ací 

en aquest Consell es pot ara decidir també si es volen afegir més temes a tractar i incloure 

en el projecte. 

Es pregunta si per al projecte que es proposa posaran persones per a la seua realització.  



Quant a les persones que l’han de desenvolupar, depén del nombre de col·legis que 

vulguen participar-hi, en l’Associació hi ha dues professores i que si no són suficients es 

demanaran voluntaris. 

Es demana que s’afegisquen al projecte temes de tabaquisme i alcoholisme. 

I també el tema de la salut mental. 

8. PRECS I PREGUNTES 

Sobre deficiències de la casa de barri de l’Associació situada al c/ Suera, 34. 

S’assenyala que es considera que el tema que es planteja és més una qüestió particular de 

cada associació que un tema per al Consell de Participació Ciutadana. 

Sobre zona de càrrega i descàrrega al c/ Blasco Ibañez, i que es possibilite l’accés amb 

alguna targeta com les que hi ha a la zona centre. 

S’indica que es parlarà de l’assumpte amb el regidor de Mobilitat i amb el secretari de 

l’alcalde i que se li enviarà un correu. 

Sobre la implantació d’un autobús de l’esport. 

Respecte de la situació de l’edificació que haurà de substituir a l’enderrocat Pavelló JB 

Llorens.  

I que es propose a la Junta de Festes que incorporen representants que es trien en aquest 

Consell per a fer les seues aportacions a la programació de festes.  

Sobre l’autobús de l’esport, s’estan realitzant ja reunions perquè vaja des de la plaça del 

Llaurador fins al Centre de Tecnificació i estan en negociació amb el Club d’Handbol del 

qual ha sorgit la petició i el tema està quasi tancant, està ja molt avançat.  

Quant a la construcció d’un nou pavelló poliesportiu en substitució del JB Llorens, encara 

s’estan estudiant diversos punts on ubicar aquesta instal·lació. 

I que es parlarà amb la Junta de Festes per a la inclusió d’algun representant del Consell de 

Participació Ciutadana en la mateixa i veure si volen. 

Sobre aquest respecte en el cas que s’accepte la petició s’haurà també de tramitar un canvi 

de l’Ordenança de festes per a la seua inclusió.  

Es manifesta preocupació sobre els que se consideren analfabets digitals, generacions entre 

els 30 i 50 anys amb desconeixement d’un altre idioma i dels mitjans digitals i que 

constitueixen una bretxa digital. 

S’ indica la possibilitat de la presentació d’aquest tema com a punt de l’ordre del dia per al 

pròxim Consell de Participació Ciutadana. 


